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P ä ä t o i m i t t a j a l t a

Antti tarkoitti luvulla 20 Vimmanu-

rkkauksessa? 

Haluaisin myös muistuttaa innok-

kaita lukijoita, että Leviksen toi-

mintaan pääsee mukaan missä vai-

heessa tahansa vuotta! Levikses-

sä kirjoitetaan rennolla meiningillä 

juttuja ja kuvitustiimiimme otetaan 

mielellään mukaan uusia jäseniä! 

Jos siis haluaisit päästä kokemaan 

lehtemme ei niin hektisen toimituk-

sen, niin liity milloin vain mukaan! 

Terveisin,  

Milla

Hei ihanat myyläiset!  

Uusi vuosi on alkanut (jo jokin 

aika sitten) ja myös Leväperäinen 

on aloittanut uuden toimitusvuo-

tensa. Pitelet kädessäsi vuoden en-

simmäistä numeroa, josta voit löy-

tää monia upeita juttuja. Käy tu-

tustumassa tarkemmin uuteen hal-

litukseemme ja sukella tämän nu-

meron teemaan (“Järvet”) luke-

malla essee järvien tummumisesta. 

Voin ilolla myös kertoa, että tässä 

numerossa jatkaa jo viime vuodes-

ta tuttu Perhosefekti-palsta, ja leh-

dessä pääsee myös lukemaan, mitä 

vaalien jälkeen HYYn edustajistos-

sa on tapahtunut. Jos kaipaat hie-

man kevyempää luettavaa, hyppää 

mukaan fiilistelemään myyläis-

ten kokemuksia VM-kisoissa. Entä 

mitähän Vimmojen puheenjohtaja 

29
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P u h e e n j o h t a j i e n 
t e r v e h d y s

Moikka Myypylät! 

Me ollaan vuoden 2025 puheenjohtajat Helka ja Venla, ja tässä 

meidän terkut teille! 

Alkuvuoden tohina ainejärjestöhommiin perehtyessä ja hallitus-

kautta käynnistellessä on kulunut ihan hujauksessa, ja vielä on 

uusia juttuja haltuun otettavana. Ollaan kuitenkin innoissaan tu-

levasta vuodesta ja varmoja siitä, että löydetään yhdessä meidän 

hallitusporukan kanssa suunta ja rytmi tähän hommaan ihan te-

kemällä oppien ja yhteistyötä tehden. 

Viime päivinä meitä on ilahduttanut erityisesti auringonpaiste, 

joka on tuonut ensimmäiset terveisensä keväästä. Myyn kevät-

juttuja suunnitellaankin jo hyvää vauhtia, joten pysykää kuulol-

la ja kelkassa!
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H a l l i t u s e s i t t e l y t
Teksti: Antti Laitinen
Kuvat: Tiia-Roosa Kilpinen

Helka Wallden tan pitää itseni kartalla siitä, mitä 

MYY:ssä tapahtuu ja olla korvat höröl-

lä toiveille ja kehitysehdotuksille (has-

sutteluna nimityksellä paheenjohta-

ja johdan paheita ainejärjestössä, puhu-

taan näistä sitten tapahtumissa). 

Mikä kirja-/elokuva-/sarjahahmo 
olisit? 
Tää onkin hirmusen vaikee! Tein 

jonku nettitestin ihan tätä varten, 

ja Harry Potterista (Nymphadora). 

Tonks oli aika hyvä match! Huumo-

rintajuinen hassuttelija ja vähän to-

helo, mut tiukan paikan tullen kova 

mimmi, joka selvii vastoinkäymisis-

tä. Oon aikas vanha myyläinen enkä 

kaikkia vielä niin paljoa tunne, mut-

ta tulkaa ihmeessä jutteleen, niin tu-

tustutaan! Kiva päästä tohisemaan ai-

nejärjestöhommissa ja nimenomaan 

MYYn lämpimässä yhteisössä. Aurin-

koa ja voimaa kaikille opiskelukevää-

seen, törmäillään Viikissä!

Miten menee? 
Moikka moi Myypylät! 

Mulle kuuluu paljon uusia isoja jut-

tuja, kuten tää MYYn pj-homma, työt 

Leirikesällä ja kohta myös opeharkka 

Viikin Norssissa. Oon aika innoissa-

ni ja kovasti kalenteria käytän, että 

saan kaikki hommat soviteltua tähän 

kevääseen. 

Mitä teet hallituksessa? 
Puheenjohtajana vastaan MYYn halli-

tuksen toiminnasta, eli käytännös-

sä järjestän kokouksia, ohjaann ja joh-

dan MYYn toimintaa sekä suunnitte-

len pitkän tähtäimen strategiaa. Koi-
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Miten menee?  
Moi kaikki! Mulla menee hyvin, 

alkuvuosi on lähtenyt kivasti 

käyntiin. Auringonvalo on pi-

ristänyt ihanasti ja siitä on saa-

nut lisää energiaa ja motivaatio-

ta kouluhommiin.

Mitä teet hallituksessa? 
Toimi tänä vuonna hallitukses-

sa varapuheenjohtajana. Vara-

puheenjohtajan tärkein tehtävä 

on tukea puheenjohtajaa ja jakaa 

vastuuta hänen kanssaan. Olen 

puheenjohtajan tavoin hyvin pe-

rehtynyt MYY:n asioihin, jot-

ta voin tarvittaessa paikata hän-

tä esimerkiksi kokouksissa. Tä-

män lisäksi varapuheenjohta-

ja toimii Pupu-vastaavana, sekä 

on vastuussa jokavuotisen Flow- 

talkoilun järjestämisestä.

 

Mikä kirja-/elokuva-/sarjahahmo 
olisit? 
Jos olisin hahmo jostakin eloku-

vasta / kirjasta, olisin varmaan 

Hermione Granger Harry Potte-

rista! Olen Hermionen lailla ys-

tävällinen ja tarkka. Meillä on 

myös sama syntymäpäivä! 

Tsemppiä kaikille alkukevää-

seen, törmäillään tapahtumissa 

ja kampuksella!

Venla Larpi
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Otso Puhalainen
Miten menee?  
Moi, oon Otso, tän hallituskau-

den taloudenhoitaja. Just nyt 

menee oikein hyvin, opinnot ja 

hallitushommat luistaa oikein 

mainiosti. Myös siviilissä elämä 

luistaa oikein hyvin!

Mitä teet hallituksessa? 
Hallituksessa taliksen vastuul-

la on kaikki rahaliikenne mitä 

MYYn toimintaan liittyy. Val-

von siis sitä, ja sen lisäksi mak-

selen laskuja ja muita korvauk-

sia. Suunnittelen myös ainejär-

jestön budjetin. tuussa jokavuo-

tisen Flow- talkoilun järjestämi-

sestä. 

Mikä kirja-/elokuva-/sarjahahmo 
olisit? 
Jos saisin valita, mikä kirjan 

hahmo oisin, niin ehdottomasti 

Harry Potter. 

Tsempeiksi haluun sanoo kaikil-

le, että kyllä se siitä, päivät pite-

nee ja auringonvalo lisääntyy. 

Ihan kohta on vappu ja kesä!
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Mikaela Vanamo
Miten menee?  
Moikka! Mulla menee tosi kivas-

ti tällä hetkellä, opiskelut ja työt 

on pitänyt mut aika kiireise-

nä tän alkuvuoden mut samalla 

mulla on ollut paljon kivoja jut-

tuja tasapainottamassa arkea!

Mitä teet hallituksessa? 
Mä toimin hallituksessa opin-

tovastaavana ja mun vastuul-

la on olla korvat kuulolla sii-

tä, mitä MYYn opintoasioissa ta-

pahtuu. Jos jotain epäkohtia ilme-

nee, voin viedä niitä sitten eteen-

päin y-kandin johtoryhmälle. 

Teen myös yhteistyötä MYYn 

opintotiimin ja muiden Biosfää-

rin opintovaikuttajien kanssa.

Mikä kirja-/elokuva-/sarjahahmo 
olisit? 
Jos olisin joku hahmo, niin oisin 

varmaan Bratz. Oon supersosi-

aalinen ja menevä tyyppi ja tyk-

kään viettää paljon aikaa kave-

reiden kanssa, ja mulla on aina 

vähän glitteriä silmissä. 
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Miten menee?  
Moikka! Kiirettä pitää, mutta 

ihan hyvällä tavalla. Tykkään 

olla menossa mukana ja hallit-

usjutut on lähteny hyvin käyn-

tiin. Toivottavasti kevät tuo mu-

kana valoa ja uutta energiaa!

Mitä teet hallituksessa? 
Oon tän vuoden hallituksen tie-

dottaja eli pidän huolen, että 

myyläiset pysyy kartalla tär-

keistä asioista ja tapahtumista. 

Päivitän MYY:n somea, sähkö-

postilistaa ja nettisivuja.

Mikä kirja-/elokuva-/sarjahahmo 
olisit? 
Heti ensimmäisenä mieleen 

tuli, että olisin Barbie! Oon 

kaikkien kaveri ja yleensä ajan 

tasalla asioista. Oon aina val-

miina uusiin haasteisiin ja tar-

tun niihin positiivisella asen-

teella. Ja tietysti – pinkki on yks 

mun lempiväri. 

Muistakaa myös levätä kaiken 

kiireen keskellä!

Olivia Heino



10 11Leväperäinen • 1 • 2025 2025  • 1 • Leväperäinen

Miten menee?  
Heipsan! Hyvin menee. Alku-

vuosi on ollut varsin työntäyt-

teinen eikä vauhti näillä näky-

min ole ainakaan hiipumaan 

päin, mutta vierivä kivi ei sam-

maloidu, sanotaan! Paljon kivoja 

juttuja meneillään ja tulossa.

Mitä teet hallituksessa? 
Mun rooli MYY:n hallitukses-

sa on toimia sponsorivastavana. 

Ykköstehtävänä on siis homma-

ta sponsoreita ja palkintoja ta-

pahtumiin. Syksyllä koordi-

noin myös uusien fuksien haa-

lareiden hankintaa!

Mikä kirja-/elokuva-/sarjahahmo 
olisit? 
Olisin varmaan Muumien Nip-

su. Vaikka oma arki onkin ak-

tiivista ja tykkään olla aina me-

nossa, niin pohjimmiltani sa-

maistun suuresti Nipsuun, joka 

on vähän nössö. Lisäksi rakas-

tan herkuttelua ja nukun päi-

väunet aina kun mahdollista – 

mun eläinnimi ei turhaan ole 

unikeko. 

Kevättsempit kaikille myypiöil-

le! Aurinko paistaa päivä päiväl-

tä enemmän, muistakaa naut-

tia siitä!

Ulla Koivula
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Miten menee?  
Moi! Hyvin menee, aurinko on 

antanut mulle jotain ihmeellistä 

elämän eliksiiriä!

Mitä teet hallituksessa? 
Hallituksessa toimin jäsenvas-

taavana eli tavallaan linkki-

nä jäsenistön, toimihenkilöiden, 

kerhojen ja hallituksen välillä. 

Ylläpidän myös jäsenrekisteriä 

ja hyväksytän uudet MYY:n jä-

senet hallituksella.

Mikä kirja-/elokuva-/sarjahahmo 
olisit? 
Jos olisin fiktiivinen hahmo, oli-

sin Tenavat-sarjakuvan Ressu. 

Meissä on paljon samaa, kuten 

mukavuudenhaluisuus. 

Tsemppiä kaikille kevääseen, 

nähdään kertsillä ja tapahtu-

missa!

Siiri Reini
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Miten menee?  
Heipsan! Aurinkoiset talvipäivät 

lämmittää ja innolla odotan ke-

vättä! Kandi on myös kohta pa-

ketissa, mikä virkistää mieltä.

Mitä teet hallituksessa? 
Oon tän hallituskauden sihteeri. 

Oon siis paikalla kokouksissa ja 

kirjoitan pöytäkirjat puhtaiksi. 

Ja mikä parasta, saan ostaa ko-

kouksiin kokouseväät!

Mikä kirja-/elokuva-/sarjahahmo 
olisit? 
Oisin Muumien Niiskuneiti, 

koska se on tunteellinen, haavei-

leva ja vähän keikistelevä. Kivaa 

kevään odotusta kaikille! Toivot-

tavasti auringonpaiste jatkuu ja 

antaa opiskeluintoa ja voimia ar-

keen!

Josefiina Tulppo
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Miten menee?  
Moi kaikki! Hyvin menee!! 

Opinnot ja työjutut vähän pai-

naa, mutta kokonaisvaltai-

sesti menee tosi kivasti.

Mitä teet hallituksessa? 
Oon tällä hallituskau-

della yleisjäsenenä. Toi-

min kaikkien apuna 

siellä missä tarvitaan 

ja oon myös linkkinä 

MYYn ja Loimun vä-

lillä

Mikä kirja-/elokuva-/sarjahahmo 
olisit? 
Olisin ehdottomasti Nemoa et-

simässä- elokuvan Dory-kala. 

Unohdan kaiken, ellen kirjoita 

niitä kalenteriin ylös. 

Tsempit kaikille loppuvuoteen ja 

muistakaa, kohta on kesä!!!

Jonna Oksanen
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Miten menee?  
Hei! Mulla menee tosi hyvin. 

Oon MYY:n hallituksen työ-

elämä- ja alumnivastaava tänä 

vuonna. 

Mitä teet hallituksessa? 
Mun pääasiallisena tehtävänä 

on järjestää vierailuja yrityk-

siin, jotka on meille ympäristö-

tieteiden opiskelijoille potentiaa-

lisia työnantajia. Vastaan myös 

muista työelämävalmiuksiin ja 

alumneihin eli meidän entisiin 

opiskelijoihin liittyvistä tapah-

tumista ja toiminnasta.

Mikä kirja-/elokuva-/sarjahahmo 
olisit? 
Jos olisin joku hahmo, olisin 

mieluusti Galadriel LOTRista.

Sara Heinonsalo
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Miten menee?  
Moikka! Olen Tuuli, tokan vuo-

den opiskelija ja tällä hetkellä 

kouluhommat painaakin pääl-

le ja väsymystä on ilmassa. Oon 

kuitenkin innoissani et pian tu-

lee laskiainen ja muita kivoi bi-

leitä ja kouluhommat vähän vä-

henee. 

Mitä teet hallituksessa? 
Hallituksessa toimin toisena ta-

pahtumavastaavana ja häärin 

vähän muissa muissakin pik-

kujutuissa mukana. Erityisesti 

tykkään sitsien järkkäämisestä 

ja ootan innolla kotiviinikisoja, 

toivottavasti teillä on jo pian vii-

nit porisemassa! 

Mikä kirja-/elokuva-/sarjahahmo 
olisit? 
Kysäsin kavereilta et mikä hah-

mo oisin ja vastaukseksi sain 

Tähkäpään ja Aangin Avataris-

ta, oon selkeesti vähän kaootti-

nen ihminen. Jos saisin päättää, 

oisin varmaan Appa Avatarista, 

se on niin söpö ja ois hienoo osa-

ta lentää ja olla niin monijalkai-

nen. 

Tuuli Hämäläinen
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Miten menee?  
Moikka! Oon Helmi ja tällä hal-

lituskaudella toimin MYYn toi-

sena tapahtumavastaavana. 

Mulle kuuluu hyvää, ollut tosi 

hauska, vaikka hieman kiirei-

nen vuoden aloitus.

Mikä kirja-/elokuva-/sarjahahmo 
olisit? 
Jos olisin jokin hahmo, niin var-

maan Muumien Nipsu. Toivotta-

vasti törmäillään tapahtumissa!

Helmi Soininen
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Biosfäärin taival VM-kisoissa 
2025Teksti: Vertti Manninen, Kuvat: Ella

VM-kisat eli Viikinmestaruus kisat 

kisattiin tänä vuonna 28–30.1. Ki-

soissa Viikkiläiset järjestöt ottavat 

toisistaan mittaa lentopallossa, kä-

sipallossa, jalkapallossa, koripallos-

sa sekä salibandyssä, iltojen bilei-

tä unohtamatta. Viime vuonna Bios-

fääri kuului YFK:n ja EKY:n kans-

sa Viikki Allstars joukkueeseen, 

mutta tällä kertaa Biosfääri pääsi 

kisaamaan ihan omalla joukkueella, 

jossa olikin suuri myyläisedustus. 

Vastustajajoukkuieta olivat MYO, 

Sampsa, YFK, Lipidi sekä Vita. 

Vuoden 2024 kisoissa Allstars voit-

ti koko kisoista hopeaa ja korikses-

ta kultaa.  

Toisin kuin viimevuonna, tällä ker-

taa jokaisessa lajissa oli kolmen 

joukkueen lohkot, joista edettiin fi-

naaliin, pronssiotteluun tai jumbofi-

naaliin.  

Kisojen ensimmäinen laji oli tänä-

kin vuonna lentopallo. Odotukset 

olivat kovat, mutta tiukkojen pelien 

jälkeen lohkomme osoittautui liian 

haastavaksi. Ensimmäinen pelim-

me Lipidiä vastaan oli todella tiuk-

ka, mutta päätyi lopulta muutaman 

pisteen häviöön. Metsää vastaan 

saimme alussa suuren johdon, mut-

ta metsä onnistui onnistuneilla syöt-

tövuoroillaan kampeamaan itsensä 

takaisin ja pitkän taistelun jälkeen 

metsä saavutti kahden pisteen eron, 

joka vaadittiin voittamiseen. Jum-

bofinaalissa vastassamme oli toisen 

lohkon häviäjä, Vita. Tämäkin peli 

oli tiukka, mutta onnistuimme on-

neksi voittamaan sen.  

Illalla kisattiin myös yllätyslajis-

sa, jossa piti juoda, syödä porkka-

noita ja laukata harjanvarsilla. Kisa 

kisattiin kahdessa lohkossa, joissa 

molemmissa kisasi samanaikaisesti 
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3 joukkuetta. Vaikka voitimmekin 

oman lohkomme, olimme silti hi-

taampia kuin kaikki ensimmäisessä 

lohkossa ja jäimme siten neljänsik-

si. Omassa lohkossamme näytimme 

kuitenkin äärimmäistä itsevarmuut-

ta ja tuhosimme vastustajien moraa-

lin heti alkumetreillä.

Käsipalloa oli moni kisaaja odot-

tanut, vaikka lähes kellään ei lajis-

ta paljoa kokemusta ollut. Käsipallo 

oli siis lajina niin sanottu villi kort-

ti, sillä mistään joukkueesta ei var-

sinaisia käsipalloammattilaisia löy-

dy. Erityisempiä taktiikoita ei siis ol-

lut, vaan tarkoitus oli pelata fyysi-

sesti ja laittaa pallo vastustajan maa-

liin, vaikka väkisin (myllyt sallittu). 

Ensimmäinen pelimme oli metsää 

vastaan. Tälläkin kertaa peli oli ta-

sainen, mutta metsä teki voittomaa-

lin viimeisen 10 s aikana, joten jou-

duimme kokemaan uuden karvaan 

tappion metsää vastaan. Toinen pe-

limme oli Sampsaa vastaan. Yhden 

maalin saimme tehtyä, mutta tur-

Joukkueemme MVP murskaamas-
sa vastustajan itsevarmuuden yl-
lätyslajissa

Käsipallossa myllyt sallittu
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Käsipallossa myllyt sallittu

paan tuli siinäkin. Taas kerran pe-

lasimme siis jumbofinaalissa, täl-

lä kertaa Lipidiä vastaan. Peli ei oi-

kein kulkenut ja käsipallosta jäi kä-

teen jumbosija. 

Jalkapallossa odotukset olivat jo 

paljon korkeammalla. Jalkapallo-

osaajia joukkueestamme nimittäin 

löytyi useita. Ensimmäisessä pelissä 

saimme vastaamme Lipidin. Peli oli 

tiukka ja lipidin parin onnekkaan 

pomppumaalin kautta päättyi tasa-

peliin. Toinen peli oli YFKiä vas-

taan, pääsimme siis viimein kohtaa-

maan viime vuoden joukkuekave-

rimme. Ensimmäisellä puoliskolla 

nousimme 2-pisteen johtoon, mut-

ta YFK tuli tasoihin heti toisen puo-

liskon alussa. Lopulta onnistuimme 

kuitenkin voittamaan pelin. Finaa-

lipaikkamme olisi siis kiinni Lipi-

di-YFK pelin tuloksesta. Lipidi voit-

ti pelin kuitenkin selkeästi ja piste-

eron takia jouduimme tyytymään 

pronssiotteluun, josta tulikin jälleen 

kerran erittäin jännittävä peli. Peli-

ajalla peli päättyi tasapeliin, mutta 

tällä kertaa voittaja oli ratkaistava, 

joten menimme suoraan rankkuska-

baan. Joukkueemme jalkapallomes-

tarit pystyivät toimittamaan paineen 

alla ja voitimme jalkapallosta prons-

sia. Kisojen ensimmäinen mitali oli 

siis saatu!

Jalkapallossa pääsimme voiton makuun



20 21Leväperäinen • 1 • 2025 2025  • 1 • Leväperäinen

Hallitsevina korismestareina läh-

dimme korikseen täysillä. Tiesim-

me, että tässä lajissa miellä oli hyvät 

mahdollisuudet jopa voittoon, sil-

lä meiltä löytyi monta kokenutta pe-

laajaa. Tänä vuonna pelit pelattiin 

4 vs. 4 pienellä kentällä, jonka kat-

soimme olevan eduksi meille, sillä 

korisosaajamme voisivat olla paljon 

kentällä eikä väsyisi turhasta juok-

semisesta isolla kentällä. Pelit kes-

tivät 15 min, eli peli ei tulisi ole-

maan kiinni yksittäisistä mokista. 

Toisin sanoen parempi joukkue tuli-

si voittamaan. Suunnitelmanamme 

oli varata tähtipelaajillemme kentäl-

tä muutama paikka, joita he kierrät-

täisivät. Kuitenkin annoimme myös 

muiden halukkaiden osallistua pe-

liin. 

Ensimmäisenä vastassa oli kukas 

muukaan kuin MYO. Vaikka he oli-

vat kaikissa muissa lajeissa erittäin 

vahvoja, korisosaamista heiltä ei 

löytynyt ja voitimmekin pelin hei-

dän saamatta yhtään koria. 

Lohkovaiheen toisessa ottelussa 

vastaamme asettui Vita, jota vas-

taan koimme viime kisoissa ainoan 

tappiomme, kun he tekivät kolmo-

sen viimeisillä sekunneilla. Peli oli-

kin erittäin tasainen. Edellinen peli 

oli ollut erittäin fyysistä, joten tuo-

mari viheltäisi nyt herkemmin. Vita 

pääsikin muutaman pisteen johtoon 

vapaaheitoilla. Pelin keskivaiheilla 

Vita sai myös puolustettua erittäin 

hyvin. Viimeisillä minuuteilla saim-

me kuitenkin upotettua muutaman 

korin ja summerin soidessa olimme 

raivanneet tiemme finaaliin. 

Finaalissa vastassamme oli toinen 

kova joukkue, Lipidi. Nyt oli aika 

näyttää, mihin Biosfääri pystyy. 

Melko nopeasti huomasimme kui-

tenkin olevamme parempia, sillä 

saimme heti alkuun kontrollin pelis-

tä, emmekä sitä enää menettäneet. 
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Lopulta voitimmekin ihan hyväl-

lä piste-erolla. Taas kerran olemme 

siis Viikin korismestareita! 

Seuraavaksi pelattaisiin salibandyä. 

Peleihin lähdimme täysillä, muttem-

me liian tosissamme, sillä odotuk-

set tässä lajissa ei ollut korkealla. 

Aika moinen turpasauna laji olikin, 

eikä todellakaan meidän eduksem-

me. Lopulta onnistuimme upotta-

maan maalin, mutta sekin vaati hie-

man verenvuodatusta, kirjaimelli-

sesti. Onhan salibandykin fyysinen 

kontaktilaji.   

Seuraavaksi otettiin suunta kohti 

bankettia, jossa julkistettaisiin voit-

tajat. Meidän ei tarvinnut pitkään 

elää jännityksessä, kun nimemme 

huudettiin kuudennen, eli viimei-

sen sijan kohdalla. Otimme siis ns. 

LÄRVIKULLAN. Onneksi saimme 

sentään pari mitalia ja puolustimme 

korismestaruuttamme, eli ihan tyh-

jin käsin ei tarvinnut kisoja lopet-

taa. Lopulta banketti päättyi Samp-

san voitonjuhlaan. Sampsa on ollut 

viimeisenä edelliset kaksi kisaa, eli 

ehkä meilläkin on ensi vuonna mah-

dollisuus! Joka tapauksessa banket-

ti sekä koko kisat olivat ehdottomasi 

kokemisen arvoiset ja voin suositel-

la niitä kaikille. Kiitos vielä kaikille 

kisan järjestäjille sekä tietysti koko 

Biosfäärin joukkueelle!

Tiukka korispeli Vitaa vastaan
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Kisojen paras joukkue!
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Pe r h o s e f e k t i
Teksti: Olli Jalonen

Aloitin vuoteni 2025 Kilpisjärven 
rannalla. Reissu käsivarren peru-
koille tarjosi aidon talven vastapai-
nona Helsingin pimeydel-
le ja jäisille poluille. Tar-
poessani järven jäällä 
polveen asti upotta-
vassa hangessa, kii-
vetessäni Saanan 
huipulle 30 asteen 
pakkasessa ja naut-
tiessani auringotto-
man päivän muuta-
mista valoisista tunneis-
ta, oli vaikea uskoa, että 
juuri täällä arktisella alueella il-
mastonmuutos etenee kaikista no-
peitten. Arktinen alue on äärim-
mäisen merkittävä ilmastonmuu-
toksesta puhuttaessa, sen on notee-
rannut niin presidentti Sauli Nii-
nistö kuin myös aktivistit. Liikeh-
dintä arktisen alueen ympärillä on 
lisääntynyt viimevuosina niin kan-

salaisyhteiskunnassa kuin myös 
suurten valtionjohtajien imperia-
listisissa haaveissa. Miten arktista 

aluetta voi puolustaa suurim-
milta uhkilta? Tätä läh-

den selvittämään ympä-
ristötieteitä opiskelleel-
ta ja aktivistina toi-
mineelta Ellen Haas-
lahdelta. 

Alun perin Poris-
ta kotoisin oleva El-

len aloitti ympäristötie-
teiden opinnot Helsingin yli-

opistossa vuonna 2018. Helsingis-
sä häntä houkutti ympäristötietei-
den yhteiskuntatieteellinen ulottu-
vuus. Aloitettuaan opiskelut, El-
len toimi Ylioppilaskunnan elimis-
sä sekä Myyssä yhteiskunnallisen 
vuorovaikutuksen vastaavana pyr-
kien edistämään ympäristöasioi-
ta näillä aloilla. Vähän kokemusta 
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hänellä on myös puoluetoiminnasta 
Vihreiden nuorten ympäristötyö-
ryhmän kautta. Vuonna 2021 El-
len lähti mukaan Elokapinan toi-
mintaan, jossa monet aktiot tarjo-
sivat mahdollisuuden toisenlaiseen 
aktivismiin. Elokapinan kautta El-
len päätyi yhteen aktivistiporukan 
kanssa, jossa he alkoivat miettiä, 
mikä olisi seuraava oleellinen asia 
suomalaisessa ilmastokeskustelussa. 

Keskeisiksi teemoiksi ryhmälle muo-
dostuivat arktisen alueen kriittinen 
tilanne ja keikahduspisteet, ilmas-

totieteen jalkauttaminen tavallis-
ten ihmisten pariin sekä ilmastoin-
terventiot. Näistä lähtökohdista pe-
rustettiin Operaatio Arktis (OA) 
vuonna 2022. Vaikka OA:n perus-
tajat ovat aktivisteja, toimii projek-
ti ensisijaisesti politiikan ja tieteen 
välisellä akselilla. Katujen sijaan 
OA:n voi tavata kabineteissa. Ope-
raatio Arktis pyrkii edistämään 
keikahduspisteiden riskienhallin-
taa, niin kansallisesti kuin globaa-
listikin. Tätä varten he ovat aiem-
min saaneet rahoitusta Yhdysval-
talaisilta tahoilta, nyt alkuvuodes-

UArcticin, Suomen New Yorkin pääkonsulaatin ja Dartmouthin yliopiston tilai-
suudesta. Oikealla Suomen arktisten asioiden suurlähettiläs Petteri Vuorimäki
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ta heille myönnettiin Koneen Sää-
tiöltä 250000 euroa ja Ellen sekä 
monet muut OA:n tyypit kulkevat 
ympäri maailmaa erilaisissa konfe-
rensseissa.  

Tämä on tietysti hyvin erilai-
nen toimintaympäristö kuin tieb-
lokit Mannerheimintiellä tai sel-
lutehtaan porteilla. Tällaista toi-
mintaa tarjoava Elokapina mah-
dollisti Ellenillekin aikoinaan alus-
tan tuoda ilmastonmuutokseen liit-
tyvät vääryydet, sorron ja kärsi-

myksen koko kansan silmien eteen. 
Samalla aktivistiyhteisö voimaan-
nutti. Taloudelliset resurssit mah-
dollistavat toimintaa niin projektil-
le kuin myös henkilökohtaisella ta-
solla. Kun sitoutuu rahoitusta saa-
vaan projektiin, ei aina voi suoraan 
sanoa kaikkea tai toimia niin radi-
kaalisti, mutta onhan sekin tärke-
ää, että työstään saa palkkaa El-
len myöntää.  

Operaatio Arktiksen toimintakent-
tä on jo kerennyt muuttumaan sen 

 Operaatio Arktiksen tyypit
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muutaman vuoden historian ku-
luessa, valitettavasti huonompaan 
suuntaan. Vuonna 2022 tasavallan 
presidentti Sauli Niinistö puhui 
arktisen alueen kriittisestä merki-
tyksestä ja halusi nostaa Suomen 
profiilia arktisena maana. Sen jäl-
keen Petteri Orpon hallitus pois-
ti Suomen arktisen strategian ja on 
rikkomassa ilmastolakia riittämät-
tömillä ilmastotoimilla. Vaikka ih-
miset yleisesti haluavat enemmän 
ilmastotoimia, ei se ole keskeisin ää-
nestyspäätöstä ohjaava tekijä. El-
len näkee, että tässä kohtaa on epä-
onnistuttu viestinnässä ilmastotoi-
mien ja -strategioiden tärkeydestä.  

Näin pahasti pieleen mentäes-
sä tutkijoiden ja akateemisen maa-
ilman tulisi puuttua peliin pal-
jon aggressiivisemmin. Ilmastotie-
de kertoo kauheita lukuja, joita esi-
merkiksi ympäristötieteiden opis-
kelijoille toistellaan luennoilla. Tä-
män tiedon pitäisi johtaa toimin-

taan. Operaatio Arktiksen yhtenä 
tehtävänä onkin toimia tutkijoiden 
äänitorvena yhteiskunnassa, jot-
ta ilmastotiede voisi olla laajemmin 
läsnä ihmisten arjessa ja poliittises-
sa päätöksenteossa. Operaatio Ark-
tis ei myöskään pelkää ottaa esiin 
teemoja, joista ei tällä hetkellä pu-
huta. OA esittää erilaisia ilmas-
tointerventioiden (niin kutsuttu-
jen ilmastonmuokkauksen keinojen) 
tutkimista keikahduspisteitä vas-
taan, joiden ylittämistä päästövä-
hennykset eivät välttämättä enää 
riitä estämään.  

Muutokset arktisella alueella ta-
pahtuvat nyt. Vuosi 2024 oli jo 
1,5°C lämpimämpi kuin esiteollinen 
aika. Suomen hallitus tekee vaaral-
lista ilmastopolitiikkaa. Aikaa vit-
kutteluun ei siis ole. Toimiminen 
ekokatastrofin aikakaudella ei vaa-
di valmista tutkintoa. Ellenkin oli 
vielä opiskelija Operaatio Arktis-
ta perustettaessa. Hän rohkaisee 
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Myyläisiä toimimaan: järjestäy-
tykää! Kerää ympärillesi samal-
la lailla ajattelevia ihmisiä. Herä-
telkää ja ravistelkaa toisianne. Etsi 
itsellesi sopiva toimintapa ja -kent-
tä. Näe potentiaali itsessäsi. 

Kuvat: Olli Jalonen, Nicole Pereria, 
Pietari Purovaara

Ellenin lukusuositus: 
Rutger Bregman: 
Moraalinen kun-
nianhimo
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Kuva: Ursula Rinta-Jouppi

Auta uimari rehevöity-

neen järven rantaan
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Teksti: Lauri Kähkönen
Kuvat: Lauri Kähkönen, Emmi Aivola, Tiia-Roosa Kilpinen

Suomen sisävedet ovat 
uuden uhan äärellä, 

eikä kyse ole enää 
rehevöitymisestä
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Yhä useampi Suomalainen ui tum-

man ruskeassa vedessä. Veden väri 

muistuttaa kahvia, vedessä mais-

tuu rauta ja se tuntuu limaiselta. Ky-

seessä suhteellisen uusi, mutta hy-

vin laaja ympäristöongelmia: vesi-

en tummuminen. Keskustelu rehe-

vöitymisestä ja sen ongelmista on 

siirtymässä kohti tummia järviä, sil-

lä Suomen sisävesistä jo 70 prosent-

tia kärsii tummumisesta ja valta-

osa näistä vesistä keskittyy Etelä- ja 

keskisuomeen (MTV uutiset). 

Tummumista aiheuttaa veden vä-

riä värjäävät yhdisteet, jotka nosta-

vat veden värilukua. Näitä ovat pää-

asiassa rauta ja liuennut orgaaninen 

hiili eli DOC (Dissolved Orcanic 

Carbon), jotka huuhtoutuvat valu-

ma-alueelta sisävesiin humusyhdis-

teiden ja muun orgaanisen aineksen 

mukana (Horppila ym. 2023). Liu-

enneen orgaanisen hiilen ja raudan 

kuormitus vesistöihin on kasvanut 

viimeisen 20 vuoden aikana pääasi-

assa ojitusten ja ilmastonmuutok-

sen seurauksena, mutta myös 80-lu-

vun hapanlaskeumasta toipumisel-

la on seurauksensa (Holopainen ym. 

2022). 

Tummuneet/luontaisesti humuspi-

toiset vedet voidaan luokitella väri-

luvun perusteella. Väriluku perus-

tuu siihen montako milligrammaa 

platinakloridiekvivalenttia on litras-

sa vettä (= mg Pt/L). Ympäristöhal-

linnon mukaan lievästi humuspitoi-

sen veden väriarvot vaihtelevat vä-

lillä 20–40 mgPt/l ja humuspitoisen 

veden arvot 40–100 mgPt/l välillä. 

Mikäli väriarvo ylittää 100 mgPt/l 

voidaan puhua jo erittäin humuspi-

toisesta vedestä.  Myös DOC:n pi-

toisuudet auttavat selittämään tum

mumisen prosessia, koska DOC:n 

pitoisuudet korreloivat hyvin veden 

värin kanssa (Horppila ym. 2023).  



30 31Leväperäinen • 1 • 2025 2025  • 1 • Leväperäinen

Järven tilan muutoksen taka-
na on yleensä valuma-alueella 
tapahtuvat muutokset 
Suomen maapinta-alasta 30 % on 

soiden peittämää (Turunen ym. 

2008). Metsätalous on väistämättä 

keskittynyt myös suoalueille ja täl-

lä hetkellä suometsät kattavat 23% 

Suomen kokonaispuustosta (Luke). 

Turvealueiden maanmuokkauksil-

la on suuri vaikutus hiilen kuormi-

tukseen, koska turvemaat kattavat 

valtaosan Suomen hiilivarastosta. 

Noin 5300 miljoonaa tonnia hiil-

tä on varastoinut turpeeseen, mikä 

tarkoittaa, että 2/3 koko Suomen 

maaperän hiilivarastosta on tur-

peessa (Vähäkuopus ym. 2019). 

Juuri turvemaiden ojitukset ovat ai-

heuttaneet suurimmat hiilen kuor-

mitukset vesistöihin. Suomi on va-

litettvasti kaivettu ojia täyteen, sil-

lä Suomen metsäalue kattaa 26,2 

miljoonaa hehtaaria, mikä on 86 % 

Suomen pinta-alasta. 

Tästä alueesta 5,7 miljoonaa heht

aaria on ojitettu (Häggblom ym. 

2020). Ojien runsaus paljastuu ta-

vallisellkein mökkeilijälle sinisenä 

Korkean väriluvun omaava järvi voi olla myös luon-
nontilainen mikäli valuma-alue tuottaa järveen paljon 
humusta tai järven kuormituksen sietokyky on heikko

Ojien runsaus paljastuu sinisenä raidoituksena katsomalla 
järven ympäröimää karttaa. Karttakuvassa Kuhmon vesis-
töä soiden ja metsien ympäröimänä.
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raidoituksena valuma-alueen karttaa 

tutkailtaessa. 

Ilmastonlämpenemisen tuomat leu-

dot talvet ja kasvanut sadanta tule-

vat myös lisäämään orgaanisen ai-

neksen kuormitusta. Lyhyempi jää- 

ja lumipeite aika lisää talviaikais-

ta kuormitusta ja kasvanut sadan-

ta tehostaa huuhtoumia (Meyer-Ja-

cob ym. 2019). Lisäksi maaperän 

pH:n kasvu hapanlaskeumasta toi-

pumisen seurauksena altistaa orgaa-

niset yhdisteet liukoisempaan muo-

toon ja huuhtoumalle, mutta tämän 

vaikutuksen ei oleteta olevan lähes-

kään yhtä merkittävää kuin ilmas-

tonmuutoksen ja ojitusten aiheutta-

mat kuormitukset (Holmberg ym. 

2014).  

Kasvaneen kuormituksen seurauk-

set ovat viheliäät. Ensinnäkin veden 

väriluku on noussut järvissä pikku-

hiljaa, joka on tehnyt muutokset ha-

vaitsemisesta vaikeaa pitkällä aika-

välillä. Toisekseen muutokset näky-

vät heikommin kuin esimerkiksi re-

hevöityneessä järvessä. Rehevöity-

vän järven resilienssin romahtaes-

sa muutos tapahtuu nopeasti. Vesi- 

ja rantakasvillisuus muuttuu selke-

ästi ilmaversoisten ja kelluslehtis-

ten dominoivaksi ja järvi saattaa al-

kaa kasvamaan umpeen. Kalasto 

muuttuu särkivaltaiseksi ja sinilevi-

en massakukinnoista tulee joka ke-

säinen riesa.  

Järven tummuessa muutokset ta-

pahtuvat lähinnä veden alla, jon-

ne ihmisen silmä ei näe. Vedenvärin 

muuttumisen kirkkaasta tummaan 

saattaa elinaikanaan huomata, mut-

ta jo entuudestaan tumman veden 

tummuminen on paljaalla silmällä 

hyvin vaikeaa havaita. Lisäksi muu-

tokset ekosysteemissä saattavat ole-

van entistä pahempia, mikäli jo val-

miiksi korkean väriluvun omaava 

järvi tummuu entisestään (Horppila 

ym. 2023). 
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Järven eliöyhteisön muutos 
perustuu energiavirtausten 
muutoksiin 
Tummumisen seuraukset ovat vesi-

ekosysteemeissä laaja-alaiset ja py-

syvät. Kirkkaassa luonnontilaises-

sa järvessä ravintoketjun energiavir-

taus ylemmille trofiatasoille perus-

tuu pohjan primäärituotatoon (Ask 

ym. 2009). Pohjan tuotantoa ajavat 

pääaisassa levät ja pohjaeläimet, joi-

ta kalat käyttävät hyödykseen (Brot-

hers ym. 2014). Tummumisesta kär-

sivässä järvestä primäärituotanto 

perustuu veden pintakerroksiin ja 

sitä ajavat heterotrofiset tuottajat ku-

ten bakteerit ja miksotrofit eli kas-

viplanktonit, jotka pystyvät hyödyn-

tämään auringon valon lisäksi myös 

liuennutta orgaanista hiiltä (Urru-

tia-Cordero et al. 2017).   

Ruskettuneen veden ollessa täynnä 

orgaanista ainesta kuten humusta, 

absorboituu auringon valo orgaani-

seen ainekseen jo vesipatsaan en-

simmäisen metrin aikana (Finstad 

ym.2013). Systeemistä tulee valo-

rajoitteinen. Rehevässä järvessä on 

myös runsaasti orgaanista ainesta, 

mutta sen laatu on erilaista. Rehe-

vä vesi on usein täynnä savipartik-

keleita, jotka lisäävät valon sirontaa 

sen absorboimisen sijasta. Täten re-

hevän järven tuotanto voi jyllätä te-

hokkaasti myös pohjalla, jonne va-

lon säteet sirottuvat.  

Alhaisten valo-olosuhteiden lisäksi 

tummuneet järvet ovat herkkiä poh-

jan hapettomuudelle. Auringon läm-

pösäteilyn absorboituessa vesipat-

saan pintakerrokseen nostaa se te-

hokkaasti pinnalla olevan päällys-

veden lämpötilaa. Valon himmenty-

essä vesipatsaaseen jää puolestaan 

pohjan alusvesi viileäksi. Seurauk-

sena pohjan ja pinnan välinen läm-

pötilakerrostuneisuus kasvaa, luo-

den suuren tiheyseron kerrosten vä-

lille. Tuulten voima ei välttämät-

tä riitä sekoittamaan stabiilia vesi-

patsasta tiheyseroista johtuen, jol-

loin pohjalle ei päädy happilisäys-



34 35Leväperäinen • 1 • 2025 2025  • 1 • Leväperäinen

tä. Sen sijaan tumman järven runsas 

mikrobikanta hyödyntää hiiltä ener-

gian lähteenä ja kuluttaa jatkuvas-

ti happea läpi vuoden (Brothers ym. 

2024). 

Hapettomuus ja valorajoitteisuus nä-

kyy pohjaeläinten ja pohjalla kasva-

vien levien biomassan laskuna. Sii-

nä missä rehevöityneen järven ko-

konaistuotanto kasvaa, laskee se 

päinvastaisesti tummuneessa järves-

sä, koska kasviplankton, bakteerit 

ja muut heterotrofiset tuottajat eivät 

pysty kompensoimaan menetettyä 

pohjan primäärituotantoa (Ask ym. 

2009). Toisaalta tummumisen alku-

vaiheessa tuotanto voi jopa nous-

ta, koska orgaanisen aineksen mu-

kana kulkeutuu myös minimiravin-

teena toimivaa fosforia. Horppila 

ym. (2023) totesivat järviekosystee-

min muuttuvan ravinnerajoitteises-

ta systeemistä valorajoitteisen, kun 

liuenneen orgaanisen hiilen pitoi-

suus vedessä ylittää 15 mg/l. Tällöin 

vesi alkaa olemaan jo niin tummaa 

(n.130mg Pt/l ) että valon määrä on 

hyvin olematon ja fosforin kuormi-

tus ei enää tehosta tuotantoa merkit-

tävästi, vaan kasviplankton biomas-

sa alkaa laskemaan (Estander ym. 

2021).  

Kalojen kasvu hidastuu 
Tumman järven vallitseva pime-

ys vaikuttaa myös kalojen saalis-

tukseen ja sitä kautta niiden tuotan-

toon. Tutkimukset ovat osoittaneet 

hauen joutuvan liikkumaan enem-

män, koska sen reaktioetäisyys ly-

henee pimeässä vedessä (Anåker 

ym. 2012). Hauki joutuu uimaan 

saaliskalaa lähemmäksi nähdäkseen 

saaliin paremmin ja tehdäkseen is-

kureaktion. Tällöin saaliskalan to-

dennäköisyys ehtiä pakenemaan pa-

ranee ja hauki joutuu pettymään 

yhä useammin tyhjin suin.  

Kaikista pahinten kärsivät kuiten-

kin lohikalat. Lohikalat kuten Tai-

men, Siika, Harjus jne. vaativat ha-
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pekkaan ja viileän elinympäristön, 

jossa ravintoa kuten vesiperhosia ja 

niiden toukkia sekä pikkukaloja on 

tarjolla riittävästi. Pintavesien läm-

peneminen tummumisen seuraukse-

na lisää vaihtolämpöisten lohikalo-

jen aineenvaihduntaa, jolloin ener-

gian tarve myös kasvaa. Mikäli kala 

ei löydä riittävästi ravintoa tyydyt-

tämään kohonneita energiametabo-

lian tarpeita, sen kasvu hidastuu. 

Kalan oloa ei myöskään helpota se, 

että lämpimään veteen liukenee hei-

kommin happea kuin viileään, jol-

loin alentuneet happipitoisuudet te-

kevät uimisesta hyvin tuskaista.  

Selkeitä tuloksia on jo havaittu 

muun muassa taimenten biomas-

san laskusta norjalaisissa järvissä, 

johtuen humuskuormituksesta, ko-

honneista lämpötiloista ja ravinnon 

puutteesta (Anders et al. 2014). 

Muutokset kalastossa ylettyvät ra-

vintoketjussa ihmisiin asti. ihmisen 

terveydelle välttämättömien ome-

ga-3 ryhmään kuuluvien rasvahap-

pojen (EPA ja DHA) pitoisuuksien 

on huomattu vähenevän ylemmillä 

trofiatasoilla. Syynä tähän voidaan 

pitää kasvi- ja eläinplankton moni-

muotoisuuden kaventumista ja laa-

dukkaiden rasvahappotuottajien bio-

massan vähentymistä. Taipale ym. 

(2016) tutkimuksessa tarkasteltiin 

laaja-alaisesti kirkasvetisten ja niuk-

karavinteisten ahvenia. Tulokset oli-

vat huolestuttavia, koska kookkaissa 

kirkkaiden vesien ahvenissa havait-

tiin olevan 1,5–1,9 kertaa enemmän 

omega-3 rasvahappoja kuin ruskea-

vetisten järvien ahvenissa.  

Näin olemme saapuneet tilantee-

seen, jossa vielä 80-luvun kirkkaat 

vedet ovat muuttuneet tummaksi 

liuenneen orgaanisen aineksen täyt-

tämäksi seokseksi, jossa pohjaeläi-

met tukehtuvat humukseen, kalat ei-

vät näe saalistaa ja kasviplankton 

tuotanto on romahtanut. 
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Ennallistamiskeinot ovat vali-
tettavan vähissä 
Miten tilannetta voitaisiin sitten pa-

rantaa? Edellytys kunnostustoimien 

aloittamiseen on ulkoisen ravinne-

kuormituksen vähentäminen. Rehe-

vöityneiden järvien kohdalla tämä 

on ollut suhteellisen helppo toteut-

taa, koska kuormitukset ovat usein 

olleet pistemäistä jätevesikuormi-

tusta tai maatalousalueiden kuor-

mitusta pelloilta. Toimiviksi ratkai-

suiksi on todettu jätevedenpuhdis-

tus, kosteikkojen ja suojakaistojen 

luominen, kalkitus ja talviaikainen 

kasvipeitteisyys pelloilla sekä lan-

noitemäärien rajoitukset.  

Humuskuormituksen torjumiseksi 

olisi syytä täyttää ojat, mutta siihen 

metsätaloudella on sanomisensa. 

Avohakkuiden jälkeen maasta puut-

tuvat vettä haihduttavat puut, jol-

loin pohjaveden pinta nousee usei-

ta kymmeniä senttejä. Nouseva vesi 

luo uuden taimikon juuristolle ana-

erobiset olosuhteet,mikä heikentää 

puuston kasvua. Täten ojitukset ovat 

välttämättömiä vedepinnan laskul-

le ja aerobiseten olosuhteiden luo-

miselle. Metsäsektori pystyy myös 

perustelemaan ojituksien tarpeelli-

suutta, sillä uusimmassa Luken tut-

kijoiden väsäämmässä tutkimukses-

sa (Launiainen ym. 2025) ojitetut 

turvemaat paljastuivat hiilinieluk-

si kun laskentoihin otettiin mukaan 

hiilensidonta ja puusta valmistettui-

hin pitkäaikaisiin puutuotteisiin va-

rastoituva hiili. 

Haasteellisuutta lisää myös järven 

sisäinen kuormitus. Pohjan hapetto-

muus lisää raudan ja fosforin vapau-

tumista vesipatsaaseen. Rehevöity-

neissä järvissä sisäistä kuormitusta 

on hillitty hapettamalla pohjia, ke-

mikaalikäsittelyllä ja poistamalla ra-

vinteita erittäviä särkikaloja hoito-

kalastuksella. Tummuneissa järvis-

sä kemikaalikäsittely on riskialtista, 

koska järven pH on tyypillisesti hy-
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vin matala ja samaan aikaan myös 

toimivat kemikaalit kuten alumii-

nikloridi ovat happamia. Tällöin pH 

voi laskea hyvinkin radikaalisti ai-

heuttaen mittavia ongelmia eliöyh-

teisön toiminnassa. Hoitokalastus 

on puolestaan turhaa, koska kala-

biomassat ovat jo entuudestaan al-

haalla. Hapetukselle voitaisiin kui-

tenkin saada tilapäisesti parannet-

tua pohjaeliöstön tilaa, mikäli ha-

petus tehdään ympäristöön soveltu-

valla laitteella. Pelkkä veden kier-

rätys pumppaamalla hapekkaam-

paa päällysvettä pohjaan on kuiten-

kin riskialtista, koska lämmin pääl-

lysvesi saattaa nostaa pohjan alusve-

den lämpötiloja useammalla asteel-

la tehostaen hajotustoimintaa ja sitä 

kautta hapen kulutusta. 80- luvulla 

tehdyt hapetuskokeet Lahden Vesi-

järven Enonselällä todistivat kuinka 

pohjan lämpötila nousi kesän aika-

na 5 astetta päällysveden pumppau-

ken seuraukena (Salonen ym. 2023). 

Lämmin vesi, turbulenssi ja hajo-

tustoiminta syvänteissä lisäsivät or-

gaanisen aineksen mineralisaatio-

ta, joka puolestaan tehosti fosforin 

kiertoa ja perustuotannon kasvua 

(Niemistö ym. 2016). 

Uudemmat teknologiat ovat osoitta-

tuneet valon pilkahduksia ravintei-

den poistajina alusvedestä. Suljetun 

kierron alusveden poisto- ja käsit-

telyjärjestelmä (HWTS) on uusim-

pia tekniikoita rehevöityneen jär-

veen ravinnepitoisuuden hillitsemi-

seen (Silvonen ym 2024). Siinä ra-

vinnerikas alusvesi johdetaan pois 

järvestä saostumaan ja suodattu-

maan hiekkakerroksen, jonka jäl-

keen suodatettu vesi johdetaan kos-

teikon kautta takaisin järven alus-

veteen. Etenkin fosforin puhdistuk-

sen kannalta tulokset näyttävät lu-

paavilta.  

Tällä hetkellä ei ole kuitenkaa löy-

detty kustannustehokasta tekniik-

kaa värjäävien yhdisteiden eli hii-
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len, raudan  ja humusyhdisteiden 

poistoon tummuneista järvistä. Si-

sävet kyllä “puhdistuvat” itses-

tään pitkällä aikavälillä jos ulkoinen 

kuormitus saadaan kuriin, mutta 

tämä vie kymmeniä tai satoja vuo-

sia riippuen järven veden viipymäs-

tä eli vesimassan vaihtuvuudesta.

EU:n vesipuitedirektiivii kai-
paa parannuksia 
Kaikkien EU:n vesimuodostumi-

en tulisi olla ekologisesti vähintään 

hyvässä tilassa viimeistään vuon-

na 2027. Ekologisen tilan määrittä-

minen perustuu tarkastelmalla kas-

viplankton-, piilevä-, vesikasvi-, 

pohjaeläin- ja kalayhteisöjä sekä nii-

den tilaa. Kriteerit on määritelty eri 

järvityypeille ja tukevina tekijöi-

nä käytetään hydromorfologisia olo-

suhteita sekä fysikaalis-kemiallista 

vedenlaatua (Aroviita ym. 2019). 

Edelliset takarajat tavoit-

teelle olivat 2015 ja sen jäl-

keen 2021, mutta niiden to-

teuttamisessa epäonnistut-

tiin. Toiveet vuoden 2027 

tavoitteen toteutumiselle 

voidaan jo nyt kuopata, kos-

ka tällä hetkellä vain 40 % 

Euroopan pintavesistä täyt-

tää hyvän ekologisen tilan (Holopai-

nen ym.2022). Tavoite on ylipäätään 

naurettava, koska rehevöityneet jär-

vet, joista suurin osa Euroopan pi-

laantuneista järvistä muodostuu, ei-

vät kykene palautumaan muutamas-

sa vuodessa takaisin luonnontilaan, 

niin kuin aikaisemmin todettiin.  

Rehevöityneessä järvessä tuotantotasot ovat korkeat, 
mikä näkyy mm. vesi-ja rantakasvillisuuden runsastumi-
sena
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Vesipuitedirektiivistä löytyy mie-

lenkiitoinen porsaanreikä, jotka voi-

daan käyttää hyväksi. Se ei nimit-

täin ota huomioon järven tilan luo-

kittelussa sedimenttiä. Porsaanreikä 

avaan mahdollisuuden kemiallisel-

la käsitellylle esimerkiksi polyalu-

miinikloridilla, jolla liuennut fosfori 

sidotaan saostamalla sedimenttiin. 

Tällöin järven tuotantotaso voi las-

kea muutamaksi vuodeksi niin alas 

että se täyttää hyvän ekologisen ti-

lan, kunnes kemiallinen käsittely 

joudutaan tekemään uudelleen. Kui-

tenkin pelkkä kemiallinen käsittely 

ei paranna eliöyhteisön tilaa pitkällä 

aikavälillä, koska ekosysteemi vas-

tustaa muutosta ja pyrkii aina taka-

sin vallitsevaan eli rehevään tilaan.  

Kun katsotaan vesien tilaa Suomes-

sa on 87% Suomen järvistä hyvässä 

tilassa. Jokivesistä puolestaan 65% 

on hyvässä tai erinomaisessa tilas-

sa (Ympäristö.fi). Mutta eikös suo-

men järvet olleet suurimmalta osal-

ta tummumassa? Eikö tummuminen 

haittakaan ekologista tilaa?  

Kysymys paljastaa ekologisen luo-

kittelun ongelmamaisuuden. Se ei 

ota huomioon tummumista, koska 

se on laadittu rehevöitymisen näkö-

kulmasta. Tämä on hälyttävää ja oh-

jaa päättäjiä väärään suuntaan.  

Vesipuitedirektiivin puutteellisuus 

johtuu siitä, että järvien sietoky-

vystä tummumista kohtaan tiede-

tään vielä hyvin vähän. Ekologises-

sa luokittelussa järvet sijoitetaan vä-

rin perusteella eri luokkiin mikä on 

tummuneiden järvien kohdalla on-

gelma, koska saman väriluokan jär-

vet voivat sijaita valonrajoituksen 

kynnyksen alapuolella tai yläpuo-

lella (Horppila ym, 2023). Esimer-

kiksi kahdella erittäin humuspitoi-

sella järvellä voi olla eri DOC-pitoi-

suudet, jolloin toinen saatta ylittää 

ja toinen alittaa valorajoitteisuuden 

kynnyksen. Tällöin saman ekologi-
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sen tyypin järvet voivat reagoivat 

tummumiseen hyvin eri tavoin. 

Luokittelujärjestelmän ongelmal-

lisuutta kuvaa ehkä parhaiten kas-

viplankton biommassan toimimi-

nen indikaattorina. Nykyisen luo-

kittelun mukaan kaikissa järvityy-

peissä (huonosta erinomaiseen) kas-

viplanktonin biomassan vähenemi-

nen viittaa ekologisen tilan parane-

miseen. Voimakkaasti tummuneis-

sa järvissä kasviplankton biomas-

sa kuitenkin laskee valorajoitteisuu-

den myötä, mutta luokittelujärjes-

telmä viittaa silti järven tilan para-

nemiseen. Tämän takia tarvittaisiin 

kipeästi kaksisuuntaista luokitte-

lua, jossa sekä kasviplanktonin bio-

massan kasvu että lasku voivat vii-

tata häiriöön. Myös kalabiomassan 

väheneminen vittaa ekologisen tilan 

parantumiseen, koska rehevissä jär-

vissä kalabiomassa on todettu kas-

vavan, vaikkakin lajisto yksipuolis-

tuu.  

Tummumiseen on siis kiinnitettä-

vä enemmän huomiota vesienhalli-

nassa ja politiikassa. Ekoloinen luo-

kittelujärjestelmä tarvitsee kipeäs-

ti uudistuksia vaikkakin sen kehit-

täminen on monimutkaista. Useim-

piin järviin kohdistuu useita pai-

neita samanaikaisesti ja ravine-va-

lonrajoituksen välinen kynnysarvo 

vaihtelee eri ekosysteemeissä. Jär-

ven koko vaikuttaa myös tähän kyn-

nysarvoon, koska syvemmissä tum-

muneissa järvissä tuottava kerros 

on tyypillisesti matalampi suhteessa 

vastaaviin matalempiin järviin (Kel-

ly et al., 2018).  

Lopuksi 
Luulisi että rehevöitymisen ongel-

mista olisi opittu ja järviä pidettäi-

siin vihdoin muunakin kuin orgaa-

nisen aineksen ja kemikaalien kaa-

topaikkoina, mutta suunta on sil-

ti päinvastainen. Yhteisten järvien 

VimmanurkkausVimmanurkkaus
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ja jokien pilaaminen maassa, jonka 

kulttuurimaisema nojaa kirkkasiin 

vesiin ja elinvoimaisiin kalakantoi-

hin on uskomatonta välinpitämättö-

myyttä. Metsäkeskustelua vallitsee 

tällä hetkellä KHK-päästöjen las-

kennat, vaikka ilmastonmuutoksen 

perimmäinen syy on edelleen fos-

siiliset polttoaineet. Kestämättömän 

vesistökuormituksen perimäinen 

syy on kuitenkin maa-ja metsätalo-

us. Olisiko siis vihdoin aika siirtyä 

keskustelmaan metsätalouden vesis-

töhaitoista, ja alkaa suojelmaan niitä 

harvoja kirkkaita järviä, ennen kuin 

tämäkin peli on menetetty.  

VimmanurkkausVimmanurkkaus

Vesistönpilaajat ovat Vimmoille ka-
ruinta kansaa 

Koska kalat ovat Vimmoille tärkeitä, niin 
ovat myös vesistöt—kuten järvet! Vesistö-
jen hyvinvointi on merkittävä intohimon 
lähde ja siksi lukuisat ihmislähtöiset vesis-
töjä uhkaavat muutostekijät ovat ansain-
neet ikuisen kaunan Vimmoilta. Suomes-
sa mainittavimpia näistä ovat vaelluses-
teet, ylikalastus ja ihmisen aikaansaama 
vesistöjen rehevöityminen sekä tummumi-
nen. Monet teistä ovat varmaan kuulleet-
kin vimmalaisten räikeää retoriikkaa näi-
hin liittyen… Vimmojen tavoitteena on 
varjella vesistöjämme ja niissä eläviä kalo-
ja, jotta meillä voisi olla fisuja myös tule-
vaisuudessa.

Vimmat vuonna 2025 

Vuosi 2025 jatkaa samaa aktiivista rataa, jol-
la Vimmat ovat olleet jo pari vuotta! Tapahtu-
mia on jo suunniteltu ainakin parin valtamerel-
lisen verran, joten jos et ole ehtinyt jo mennei-
siin tapahtumiin, Vimmat toivottavat kaikki vä-
hänkin kaloista ja muusta akvaattisesta maa-
ilmasta kiinnostuneet lämpimästi tervetulleik-
si kaikkiin tuleviin tapahtumiin. Tämä vuosi on 
myös siitä merkittävä, että Vimmat ovat järjes-
tämässä tapahtumaa, jolle edes suosittu sauna-
ilta© ei vedä vertoja! Siihen taisi jotenkin liit-
tyä luku 20, mutta en voi sanoa varmaksi, kos-
ka sama luku saattoi myös liittyä viime pilkki-
reissulla saadun hauen painoon...
Hyvää alkanutta vuotta ja kevättä kaikille! 

- Vimmojen PJ Antti Pilpola 

Antti PilpolaAntti Pilpola
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Tällä pastalla Helsingin yliopiston yli-

oppilaskunnan (HYY) edustajiston jä-

sen Olli Jalonen kirjoittaa edustajiston 

tapahtumista. Olli kuuluu Sitoutumatto-

Edarivaalipäivä 23.10. 
Lokakuussa Helsingin yliopis-

ton ylioppilaskunnan (HYY) jä-

senet, eli ainakin kaikki perustut-

kinto-opiskelijat, saivat äänestää 

edustajistovaaleissa. Vaaleilla valit-

tiin 60 henkinen edustajisto käyttä-

mään ylioppilaskunnan ylintä val-

taa. Edustajisto päättää ylioppilas-

kunnan budjetista, nimittää halli-

tuksen sekä linjaa ylioppilaskunnan 

toimintaa ohjaavista periaatteista. 

Nykyisessä edustajistossa on jäse-

niä kaikista Helsingin yliopiston 

tiedekunnista ja he vaikuttavat 10 

eri edariryhmän kautta.  

Ensimmäinen edarin kokous 
26.11. 
Ensimmäinen uuden edustajiston 

kokous pidettiin 26.11. Silloin valit-

tiin ylioppilaskunnalle hallitus vuo-

deksi 2025. Hallituksen 8 jäseni-

seen kokoonpanoon valittiin jäseniä 

7 eri edariryhmästä. Edariryhmät 

olivat syksyn aikana sopineet kes-

kenään hallitusneuvotteluprosessis-

ta. Hallitusneuvottelujen aikana va-

littiin ryhmien asettamista ehdok-

kaista sopiva kokoonpano. Neuvot-

telujen tulos siunattiin edarin pää-

töksellä. 

Hallitus hoitaa ylioppilaskunnan 

operatiivista toimintaa. Hallituk-

sen jäsenillä on nimetyt vastuualu-

eet, joiden parissa he työskentele-

Edari 26.11. kuva: HYY

Terkkuja edarista



44 45Leväperäinen • 1 • 2025 2025  • 1 • Leväperäinen

Edari 26.11. kuva: HYY

vät. Merkittäviä pestejä hallitukses-

sa ovat puheenjohtaja, varapuheen-

johtaja, Ylva-vastaava (ohjaa Ylvan 

hallintaneuvoston toimintaa) sekä 

talousjohtokunnan puheenjohtaja 

(johtaa talousasioita pyörittävää ta-

lousjohtokunta). Muita vastuualuei-

ta on esimerkiksi sosiaali- ja koulu-

tuspolitiikka, kunta- ja edustajisto-

vaalit sekä ympäristö ja kestävä ke-

hitys. HYYn hallitus järjestää myös 

tapahtumia, kuten fuksiseikkailun 

ja vuosijuhlat.  

Toinen edarin kokous 10.12. 
Toinen edari olikin sitten niin kut-

suttu budjettiedari. Pöydällä oli siis 

ylioppilaskunnan budjetti vuodelle 

2025. Budjetti on iso koko-

naisuus ja sen kokoaminen 

vaati eddaattoreilta ja eda-

riryhmiltä paljon työtä. Sit-

Vas kokousti budjettiin liit-

tyen yhteensä 20 tuntia jo 

ennen itse seitsemäntunti-

seksi venynyttä edaria. Val-

taosa työstä oli siis tehty en-

nen kokousta. Kokouksessa ryh-

mät kävivät esittelemässä haluami-

aan muutoksia, joista osa hyväksyt-

tiin ja osa hylättiin. Valmistelu ta-

pahtuu useassa portaassa: pääsih-

teeri luo pohjan esitykselle, sen jäl-

keen talousjohtokunta muokkaa 

sitä, minkä jälkeen hallitus muok-

kaa esitystä, josta valmisteluvalio-

kunta (VVK) luo edarille esitel-

tävän version. Edustajiston koko-

uksessa esitetään muutoksia tähän 

VVK:n pohjaan. Seuraavaksi muu-

tamia nostoja budjetista. 

Opiskelijoiden vuosittain maksetta-

vaa jäsenmaksua korotettiin 23 eu-

roa, joten syksyllä ylioppilaskun-

Edari 10.12. kuva: HYY
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nalle pitää pulittaa 85 euroa. Nos-

ton ansiosta ylioppilaskunnan ta-

lous on paljon vakaammalla pohjal-

la. Rahoitus on viime vuosina ollut 

heikoissa kantimissa, sillä Ylva ei 

ole huonon suhdanteen takia saanut 

voittoja ravintola- ja kiinteistöliike-

toiminnasta, joita se on perinteises-

ti tilittänyt HYYlle. Tämän takia 

ylioppilaskunnan budjetista on ka-

donnut yli puolet tuloista verrattuna 

muutaman vuoden takaiseen. Tilan-

teeseen on vastattu vuosittaisilla jä-

senmaksukorotuksilla sekä leikka-

uksilla.  

Budjetin käsittelyn aikana käytiin 

vääntöä leikkauskohteista ja leik-

kausten suuruuksista. Pitkälti Sit-

Vasin, Hyyn Vihreiden (HyVi) ja 

HYAlin esityksistä leikkauksia Yli-

oppilaslehdestä ja järjestöjen toi-

minta-avustuksista pienennettiin. 

Kuitenkin leikkaukset olivat niin 

suuria, että Ylioppilaslehti tipahtaa 

HYYläisten postiluukusta enää 4 

kertaa vuodessa ja järjestötuista lei-

kattiin yhteensä yli 40 %. Näiden 

päätösten ansiosta HYY pitää tois-

taiseksi nenänsä veden pinnan ylä-

puolella, mutta vain juuri ja juuri. 

Kolmas edarin kokous 20.2. 
Olin itse sen verran kipeänä, että en 

pystynyt osallistumaan edustajis-

ton kokoukseen. Pystyin kuitenkin 

seuraamaan kokousta etänä HYYn 

Edari 10.12. kuva: Olli Jalonen
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YouTube-kanavalta, jossa lähete-

tään suorat lähetykset edareista.  

Esityslistaltaan kokous oli hyvin 

kuivakka: hallituksen tiedonanto 

vuoden 2025 toiminnasta, HYYn 

sääntöjen lähetekeskustelu, hallin-

to-ohjesäännön lähetekeskustelu. 

Näistä keskeisin opiskelijan kannal-

ta on varmasti HYYn hallituksen 

toimintasuunnitelma vuodelle 2025. 

HYY aikoo olla kuluvana vuonna 

”äänessä ja edellä”. Tämä tarkoit-

taa opiskelijaedunvalvontaa erityi-

sesti yhteiskunnassa, mutta myös 

yliopiston suuntaan. Keskeisiä vai-

kuttamisen kohteita ovat Edus-

kunta, Helsingin päättäjät ja HSL. 

HYY toimii vuonna 2025 inklusii-

visesti ja intersektionaalisen femi-

nistisesti, jotta se olisi ”entistä yh-

denvertaisempi”. Kolmantena HYY 

aikoo olla ”yhteisöllinen ja elin-

voimainen”. Tämä tarkoittaa, että 

HYY auttaa jokaista jäsentä löytä-

mään paikkansa ylioppilaskunnassa 

ja tekee itseään näkyväksi kaikil-

la kampuksilla. Viimeisenä kohtana 

HYY on ”elonkehän puolella”. Uu-

tena projektina tämän edistämiseksi 

HYY on alkanut selvittämään hiili-

jalanjälkeään ja tulee pienentämään 

sitä sopivista kohdista. 

Sääntöjen lähetekeskusteluissa 

edustajisto evästi sääntömuutok-

sia laativaa säännöstötoimikuntaa. 

Eniten keskustelua herätti niin kut-

suttu ratkaisuvallan pidättäminen. 

Kyseessä on toimi, jossa 7 edaatto-

ria voi siirtää päätöksenteon tietys-

sä kysymyksessä pois HYYn halli-

tukselta edustajistolle. SitVas, HyVi 

ja HYAL piti puheenvuorot, jois-

sa vaadittiin tarvittavien edaattori-

en määrän nostamista, jotta edus-

tajiston voimasuhteiden mukaises-

ti nimetty hallitus olisi toimintaky-

kyinen. Keskeiset, Snäf, Osakun-

nat, Kokoomus ja Help vastusti-

vat edaattorien määrän nostamista 

tai vaativat jopa sen laskemista, jot-

ta edustajistolla olisi aito valta suh-
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teessa hallitukseen. Ratkaisuvallan 

pidätystä on käytetty viime vuosina 

esimerkiksi estämään HYYn halli-

tusta tekemästä päätöksiä mielen-

osoituksiin osallistumisista. 

META-osio (eli muut esille tule-

vat asiat) taas oli täynnä painavaa 

asiaa. Keskustelua käytiin Israe-

lin akateemisen boikotin edistämis-

tä (SitVas, HyVi). Kyseenalaistettiin 

Suomen hallituksen ilmastotoimia 

ja ministerin osaamista sekä vaa-

dittiin ylioppilaskuntaa edistämään 

tieteeseen perustuvaa ilmastopo-

litiikkaa (HyVi). Vedottiin HYYn 

hallitukseen, jotta se allekirjoittai-

si asekauppojen sääntelyn lisäys-

tä vaativan kansalaisaloitteen Laki 

särmään (SitVas). Aloitteen allekir-

joittamista kyseenalaisti HELPin 

edustaja. Keskustelussa nostettiin 

esiin yliopistodemokratian heikko-

us ja opiskelijoiden näkymättömyys 

yliopiston päätöksenteossa, esimer-

kiksi opiskelijatilojen tulevaisuu-

desta päätettäessä (SitVas). Todet-

tiin, että valtioneuvoston selvityk-

sessä suositettiin ylioppilaskun-

tien automaatiojäsenyyden säilyt-

tämistä, mikä takaa HYYlle mah-

dollisuuden olla vaikuttava opiske-

lijaedunvalvoja (SitVas). Kiitettiin, 

että HYY osallistuu naistenpäi-

vän marssille varsinkin aikana, jol-

loin tasa-arvoa rajaamaan pyrkivät 

voimat ulottuvat Trumpin Yhdys-

valloista jo Helsingin yliopistoon 

(HyVi). Lopuksi muistutettiin tule-

vista kunta- ja aluevaaleista ja kan-

nustettiin asettumaan ehdolle sekä 

äänestämään (Keskeiset).

Edari 10.12. kuva: Olli Jalonen
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Työelämän tulevaisuus ja talou-
delliset huolet kuormittavat kor-
keakouluopiskelijoita

Paitsi opiskelu ja valmistuminen, 

myös tulevaisuus huolettaa nuoria 

korkeakouluopiskelijoita. Minkälai-

seen työelämään valmistun? Saan-

ko työpaikan? Riittääkö osaamise-

ni? Onko osaamiseni oikeanlais-

ta työelämään? Jaksanko työelämän 

epävarmuutta?

Korkeakouluopiskelijoiden huolet 

ovat nousseet esiin myös Luonnon-, 

ympäristö- ja metsätieteilijöiden 

liitto Loimun teettämissä opiskeli-

jatutkimuksissa. Loimu kartoittaa 

alojensa opiskelijoiden työskente-

lyä ja tulevaisuuden odotuksia joka 

toinen vuosi. Luonnon-, ympäristö- 

ja metsätieteiden alojen opiskelun 

parissa aloitti syksyllä 2024 noin 2 

500 opiskelijaa.  

Hyvinvoinnin perusta, tulevaisuus-

usko, on nuorilla koetuksella. Huol-

ta aiheuttavat esimerkiksi ilmaston-

muutos, toimeentulo, paineet opin-

tojen etenemisestä ja valmistumi-

sesta, huolet työllistymisestä ja työ-

urien pidentyminen. 

Työssäkäyvien opiskelijoiden jaksa-

mishaasteet nousevat aiempaa use-

ammin esille. Loimun opiskelija-

tutkimuksessa marraskuulla 2023 

nousi esiin taloudelliset huolet ja 

jaksaminen: Yhä useampi loimu-

laisten alojen opiskelija työsken-

telee opintojensa ohella ensisijai-

sesti siksi, että se on välttämätön-

tä toimeentulon vuoksi. Jaksamis-

haasteet ajavat jopa keskeyttämään 

opintoja ja jäämään sairauslomalle.

Apua huoliin on saatavilla
Opiskelijoiden huolissa tulee sel-

västi ilmi konkreettisen, työelä-

mään liittyvän tiedon puute ja siitä 

nouseva epävarmuus.

”Ammattijärjestöt, Loimu mukaan 

lukien, voivat olla aktiivinen tuki 

opiskelijallekin. Erityisosaamisel-

lamme voimme auttaa opiskelijoi-

ta löytämään oman alan työpaikan 

ja kiinnittymään työelämään. Jos 

voimme taklata edes osan nuorten 

tulevaisuususkoa horjuttavista ky-
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symyksistä tarjoamalla kokemuksia 

oikeudenmukaisuudesta ja nähdyk-

si ja kuulluksi tulemisesta, olemme 

jo pitkällä”, sanoo Loimun urapal-

velupäällikkö Suvi Liikkanen. 

”Esimerkiksi liian matala palkkata-

so tai ilman asiallisia perusteita teh-

dyt koeaikapurut voivat horjuttaa 

nuoren ammatillista itseluottamus-

ta. Mutta jos hän tietää oikeutensa 

ja uskaltaa kääntyä liiton puoleen 

tarvittaessa, voi tilanteesta päästä 

eteenpäin pystyvyyden kokemuk-

sen kera”, Liikkanen jatkaa.

Opiskelijoilta saattaa helposti unoh-

tua, että suomalaiseen työelämään 

sisältyy maailmanlaajuisestikin ai-

nutlaatuinen työterveyshuollon ko-

konaisuus. Myös työterveyshuollos-

ta kannattaa kysyä tukea mieltä ja 

työkykyä painaviin huoliin. 

Urapalvelupäällikkö Suvi Liikkanen kohtaa opiskeli-

joiden ja vastavalmistuneiden huolenaiheita työssään 

Luonnon-, ympäristö- ja metsätieteilijöiden liitto Loi-

mun urapalveluissa. Kuva: Markku Lempinen

Mikä Loimu?
Luonnon-, ympäristö- ja metsätieteilijöiden liitto Loimu on akavalainen 

ammattiliitto. Loimun yli 17 000 jäsenestä on noin 30 prosenttia opiskeli-

joita. Loimulaisia opiskelijoita on yhteensä noin 5000 ja heitä on jokaisella 

Suomen luonnon-, ympäristö- tai metsätieteellistä opetusta tarjoavalla yli-

opistokampuksella.  loimu.fi/opiskelijajasenyys




